
 

Algemene beschouwingen Financieel Perspectief 2026  

Beste raad, college, toehoorders, aanwezigen en de hele ambtelijke organisatie, 

Leuk, maar ook best een beetje spannend om hier zo een eerste keer te staan voor de algemene 
beschouwingen van de SGP in de gemeente Veere. 

Wat een rumoer en spanningen in de wereld om ons heen. Oorlogen, geweld, armoede, 
vervolgingen, hongersnoden. En dat kan je dan soms zomaar aanvliegen, waar gaat dit toch 
allemaal naar toe, hoe zal dit toch aflopen? Maar ter gelijker tijd mogen we als christenen geloven 
dat God regeert, Hij staat boven alles en op Hem mogen we vertrouwen. En wat een grote zegen 
dat we dan hier in Veere nog in vrede en grote rijkdom mogen leven. 

Vandaag bespreken we het Financieel Perspectief 2026. Dank aan iedereen uit de organisatie 
die hieraan gewerkt heeft. Dank ook aan het college dat het gelukt is om een sluitende 
meerjarenbegroting te presenteren.  

De SGP is door de band genomen positief over het Financieel Perspectief. De 
belastingentarieven voor onze inwoners stijgen alleen met het inflatiepercentage en we blijven 1 
van de gemeentes in Zeeland met de laagste belastingtarieven. Ook doen we in de ravijnjaren 
per saldo geen onttrekkingen uit de algemene reserve. Veere is financieel gezond en de reserves 
zijn op orde voor mindere tijden en tegenvallers. 

We complimenteren het college met het woningbouwprogramma. Ondanks alle uitdagingen 
beginnen we een beetje op stoom te komen. Keurig om te vernemen in de update 
nieuwbouwprogrammering dat diverse bouwinitiatieven, zoals in Zoutelande en Serooskerke nu 
echt van de grond gaan komen. De volgende grote stap zijn de nieuwbouwplannen voor alle 
kernen, die we hebben gezien bij de actualisatie van de omgevingsvisie.  

Wel vinden we dat de communicatie richting onze inwoners stukken beter kan en moet! Ook moet 
nog veel meer in kansen gedacht worden. Bijvoorbeeld woonhofjes in het buitengebied, in- en 
uitbreiden van lintbebouwing, flexibele regels voor de pre-mantelzorgwoning. Het zijn misschien 
niet de grote hoeveelheden, maar iedere woning is er 1 en bevorderd ook de doorstroming in 
kernen. Wij hebben geen moeite om gestapeld te gaan bouwen, zelfs op passende plekken in 
meer dan 3 bouwlagen.  

Het college stelt voor om de reserve Grote Veerse Opgaven ook te gebruiken voor de 
voorbereidingen van woningbouw, zou het niet een beter plan zijn om aan het eind van het 
proces het tekort op de grondexploitatie te dekken uit de reserve?  

Vanuit onze christelijke waarden dienen wij oog te hebben voor onze medemens in nood. 
Statushouders en ontheemden krijgen een plek in Veere. Goede afstemming met onze inwoners 
is hierbij noodzakelijk.  

Dan de Toeristenbelasting, hier heeft de SGP toch wel wat vragen bij. Er is een trend ingezet om 
ieder jaar 25 eurocent in de spaarpot Grote Veerse Opgaven te storten. Voor hoelang? Hebben 
we een bovengrens van de reservepot? Hoe kijkt het college aan tegen de brief vanuit de sector? 
Waarom is er niet voor gekozen om lasten wat gelijkmatiger te verdelen tussen verblijfs- en 
dagtoerist? Door bijvoorbeeld de parkeerbelasting en de forensenbelasting te betrekken kan een 
evenwichtiger verdeling bereikt worden. Is het college bereidt om dit richting begroting uit te 
zoeken? Verschillende amendementen zijn al ingediend,ij willen daar graag in meedenken. 



 

Bij de Noordwestroute wil de SGP wil zoveel mogelijk bestaande wegen benutten 
en zo min mogelijk nieuw asfalt. Participatie is hierin het sleutelwoord, dat mag best 
nog wat beter en betrek de grondbezitters beter bij dit proces.  

Rondom de dienstverlening schrijft het college de gewenste verbeteringen nog niet te zien. Nou, 
met name bij de vergunningen loopt het van geen meter en ik zou veel voorbeelden kunnen 
noemen. Helaas moeten we concluderen dat de communicatie niet goed gaat. Ook het 
meedenken in kansen vanuit de gemeente is ver te zoeken. In het nieuwe plan wordt meedenken 
zelfs helemaal overboord gezet. We lezen namelijk de gemeente is geen adviesburo. Is dit de 
goede weg? Tijd voor snelle verbeteringen! 

Groen is belangrijk voor de leefomgeving en als er meer van is, is ook meer geld nodig voor 
onderhoud. Laten we nog meer inzetten op het adopteren van groen, bijvoorbeeld op rotondes. 

De SGP kijkt uit naar het uitvoeringsprogramma van het bedrijventerrreinenprogramma! 

Deze raadsperiode heeft de Veerse raad veel aandacht voor kinderen. Op onderwijsgebied zijn 
afgelopen jaar grote stappen gezet richting nieuwe, duurzame en kindvriendelijke 
schoolgebouwen. Mooi om te zien dat de Veerse norm hierin het verschil kan maken. Ook de 
speeltuinen worden aangepakt en dat levert mooie resultaten op.  

Wel maakt de SGP zich grote zorgen over de ontwikkelingen in de jeugdzorg, waar de kosten 
snel oplopen, wanneer zien we de eerste resultaten van preventieaanpak? Wat kunnen we nog 
meer doen om de kosten terug te dringen zonder dat we de kinderen daarmee raken? 

De voortgang op het gebied van maatschappelijke voorzieningen is duidelijk zichtbaar. Ook in 
Westkapelle zien we de ontwikkelingen en wordt gewerkt aan de nieuwe MFA, zijn hier nog 
koppelkansen met andere voorzieningen? 

De SGP maakt zich toch wat zorgen over de beschikbare capaciteit van handhaving. We nemen 
risico’s, omdat we onze wettelijke taken niet kunnen uitvoeren. De prioriteit zou bij tweede 
woningen liggen, Is dit wel de juiste prioritering? Eerder heeft de raad met een motie opgeroepen 
om handhandhaving van de landschappelijk inpassing van campings en handhaving van 
strandbebouwing. Begrijpen we het goed dat dit dus niet geleverd kan worden? Wat gaat het 
college doen om dit alsnog te bewerkstelligen? 

Gemeenschappelijke regelingen staan voor een tijd van beperken van de kosten. Toch is er in de 
Veerse schatkist nog ruimte om een aantal partijen extra tijd te geven om tot goede ombuigingen 
te komen. Verder is het wat de SGP betreft wel tijd om de RUD te dwingen tot samenwerking met 
de VRZ en GGD op het gebied van huisvesting. Is dit mogelijk een eerste stap om de RUD voor 
Zeeland te behouden? 

Terra Maris krijg ook extra geld per jaar. Is per jaar beste een flink bedrag t.o.v. het huidige 
bedrag, maar wij staan hier positief tegenover om zo de organisatie op orde te krijgen. 

De bedrijfsfunctionaris is aan de slag gegaan, graag hoort de SGP wat deze functionaris de 
gemeente maatschappelijk op gaat leveren.  

Voorzitter, tijd om af te ronden. Met het Financieel Perspectief 2026 hebben voor de komende tijd 
weer een hoop plannen. Wij kunnen bouwen, vroeg opstaan, laat opblijven vergaderen, plannen 
maken, maar, zegt Salomo in Psalm 127: Het is alles tevergeefs als de Heere zijn zegen eraan 
onthoudt. En die zegen wensen en bidden wij u allemaal toe. 


